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Zhodnocení podzimní části sezóny 2013-2014 

 
Máme za sebou první polovinu soutěže, Středočeského krajského přeboru, do 

které jsme vstupovali jako nováček po loňském postu. Nováčkem jsem byl i já ve 
Vraném, takže letní příprava a začátek soutěže se nesl spíše ve znamení vzájemného 
poznávání se. Nyní po 15 odehraných kolech a pasování na Vraňáka ☺ přichází první 
čas bilancování a hodnocení, jak se podařila premiérová půlsezóna. 

 
Mám-li začít faktama, které jsou nezpochybnitelné, tak máme po podzimu 

nadějných 23 bodů, což vzhledem k předsezónním očekáváním a prohlášením výboru 
do médii a hlavně vzhledem k situacím, které nás v průběhu podzimu potkaly, 
musíme hodnotit jako dobrý bodový zisk. Jsem přesvědčen, že se vyhneme 
sestupovým bojům a jaro odehrajeme buď v honbě za špičkou tabulky nebo v jejím 
klidném středu. 

 
Já jsem ovšem maximalista, tudíž na rovinu přiznávám, že za sebe nejsem s 

podzimní částí sezóny spokojen. Ne snad, že bych chtěl někomu z členů úzkého kádru 
vytýkat špatný přístup nebo výkony, ale pořád mám pocit, že máme daleko na víc. 
Krásně to je vidět na průběhu podzimní části – prvních 9 zápasů = 18 bodů, 
posledních 6 zápasů = bodů 5. A zde je velký prostor pro zlepšení. 

 
Bohužel se v průběhu podzimu v plné nahotě ukázal problém s úzkým kádrem. 

Svou vinu na tom nesu i já tím, že jsem v průběhu léta více netlačil na vedení o 
doplnění kádru. Sezónu jsme absolvovali v 15 hráčích, což je strašně málo a byl to 
počátek našich problémů. Logicky přišla zranění, karty, pracovní povinnosti či futsal a 
rázem jsme se po nadějné začátku scházeli na tréninky v 8 lidech. Kdo někdy trénoval 
tak ví, že v tomhle počtu se toho moc natrénovat nedá a bylo jen otázkou času, kdy se 
tohle netrénování projeví i na výsledcích. 

 
Abych jenom nekritizoval tak musím zmínit, že se potvrdilo to, co jsem říkal už 

v průběhu letní přípravy. Jádro kádru je ve Vraném velmi kvalitní, jsou zde hráči, kteří 
by se neztratili i ve vyšších soutěžích než je Krajský přebor.  Věřím, že po zimním 
doplnění, budeme na jaře daleko úspěšnější. 

 
Tím se pomalu dostávám k hernímu projevu. Zde musím ocenit práci svých 

předchůdců, protože podzimní výsledek je z velké části jejich zásluhou. Nelze během 
3 týdnů letní přípravy nějak dramaticky změnit hru mužstva. V některých zápasech se 
nám dařilo více (mj. Ovčáry, Příbram, Nové Strašecí), v některých méně (Semice, 
Benátky, Doříš). 

 
 
 
 
 
 
 



Cílem pro zimní přípravu a jarní část sezóny nemůže být nic jiného než herní 
projev posunout o level výše. Věřím, že se nám podaří kádr doplnit tak, abychom měli 
kvalitu na všech postech sestavy a zejména rychlostní typy hráčů na krajích zálohy, 
což nám v průběhu podzimu hodně chybělo. Naše hra pak byla statická bez momentu 
překvapení a když už se nám povedla kolmá přihrávka tak chyběla dynamika v 
náběhu za obranu. 

 
Těžko se hodnotí defenziva, protože 2/3 soutěže pracovala parádně a následně 

v posledních 5 kolech zkolabovala. Stejně jako v útočné fázi to není jenom o 
útočnících tak v obraně to není jenom o obráncích, ale o práci celého mužstva. Útok 
bude fungovat pokud bude mít podporu záložníků a dobrou rozehrávku, obrana bude 
šlapat pokud celý tým bude kvalitně napadat, odebírat míče už na polovině soupeře a 
sbírat odražené míče. 

 
Nerad se koukám jen dozadu, protože minulost nezměníme, takže chci svoje 

hodnocení podzimní části zakončit výhledem na část jarní. Máme dva měsíce na to, 
abychom zvládli kvalitnější pressing po celém hřišti – abychom hned po ztrátě míče, 
dokázali narušit rozehrávku soupeře a míč získali zpátky, protože když držíte míč, 
nemůžete dostat gól. Současně musíme zlepšit útočnou fázi tak, abychom si dokázali 
poradit i s týmy, které proti nám budou hrát defenzivně (zejména s týmy se spodních 
pater tabulky). Řešení je jednoduché – rychlostní typy hráčů na krajích zálohy a 
rozložení branek mezi více hráčů tak, aby se soupeř nemohl zaměřit pouze na pokrytí 
Pepy Galbavého, ale hrozilo mu nebezpečí i od jiných hráčů. Zde nám velmi citelně 
chyběl v průběhu podzimu zraněný Libor Urban. 

 
Čeká nás jaro ještě náročnější než podzim, začnou zákulisní boje o postup i 

sestup. Více a více se budou kumulovat karetní tresty a nikdo nebude chtít dát svou 
kůži lacino. Věřím ale, že máme potenciál na to, abychom soupeře fotbalově 
přehrávali, aby fotbal bavil jak nás trenéry, tak hráče, tak fanoušky. Cesta k tomu vede 
přes tvrdou práci, pokoru, konkurenci a maximální nasazení všech hráčů. 

 
Poslední věcí, která mě mrzí, je špatná spolupráce mezi A-mužstvem a 

ostatními týmy vranského fotbalu. V létě jsem si dal za cíl zabudovat do A-mužstva 
hráče loňského úspěšného dorostu, ale pokud je někomu milejší sobotní chlastačka 
nebo není schopen přijít na trénink nebo dokonce zápas (ať je výmluva jakákoliv) tak 
těžko může v A-týmu dostávat prostor. Rozhodně neplatí, že “šanci dostane každý”, 
ale šanci je potřeba si zasloužit. Věřím, že někteří z místních mladých hráčů by mohli 
být přínosem a v áčku mít své místo, ale bez pokory, tréninku a trpělivosti to nepůjde. 

 
Závěrem hodnocení musím zmínit několik věcí, které mi leží na srdci. Chci 

rozhodně strašně moc poděkovat za spolupráci Karlovi Pražákovi a Vaškovi Dandovi, 
které jsem před příchodem do Vraného neznal, ale našel jsem v nich dva skvělé 
parťáky a jejich práce si velmi vážím. Stejně tak patří velký dík všem činovníkům, 
kteří se kolem fotbalu ve Vraném pohybují. Aby klub fungoval a fotbal se posouval 
směrem dopředu je potřeba, aby každé malé kolečko tohoto soustrojí fungovalo a 
šlapalo a kolikrát není třeba práce každého z vás tolik vidět.  

 
Poslední  můj velký dík patří fanouškům, kteří nás podporují. Mrzí mě, že ne ve 

všech zápasech jsme vám udělali radost, protože za vaši podporu a fandění na 
zápasech jak doma tak venku si zasloužíte víc. Snahou mojí i všech členů týmu je, aby 
na jaře mohla být po každém zápase děkovačka! A hlavně, aby vranský fotbal bavil 
všechny, kteří se na něm podílejí, protože to je přece cílem u činnosti, které věnujeme 
svůj volný čas! 

   


